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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 3. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 21. apríla 2015 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Ing. Ján Jakubov, starosta MČ 

Košice – Západ, v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

V úvode rokovania bolo prezentovaných 20 starostov a 1 zástupca starostu. Rada 

starostov v Košiciach bola uznášania schopná.  

 

K programu rokovania 

 

p. Jakubov, predseda RS: Pozvánka s programom bola starostom zaslaná elektronickou 

formou. Bol požiadaný p. plk. Bodnárom, aby bod č. 2 Závery požiarnobezpečnostnej 

správy za rok 2014 so zameraním na rešpektovanie „žltého pásu“ vodičmi mesta bol 

predradený a stal sa bodom č. 1.  

Opýtal sa starostov, či majú doplňujúce, resp. pozmeňujúce návrhy k programu 

rokovania. 

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Bola daná výzva ministerstvom 

hospodárstva na verejné osvetlenie. Opýtal sa, aký bude postup, či mestské časti sa budú 

o financie uchádzať samostatne alebo bude jednotný postup z úrovne mesta. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Budú o tom hovoriť v bode Rôzne. Ďalšie pripomienky zo strany 

starostov neodzneli, preto dal hlasovať o zmene programu. 

 

Hlasovanie č. 1 - za: 20, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že program rokovania 3. Rady starostov v Košiciach 

bol schválený. 

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: Ing. Lenka Kovačevičová a Ing. Viktor Mikluš 

- - - 

 

Bod č. 1 

Závery požiarnobezpečnostnej správy za rok 2014 so zameraním na rešpektovanie 

„žltého pásu“ vodičmi mesta 

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní RS hostí, a to plk. Ing. Jozefa Bodnára, 

riaditeľa Okresného riaditeľstva Hasičského a záchranného zboru v Košiciach (OR 

HaZZ)  a Ing. Petra Ferjenčíka, vedúceho referátu CO, BOZP a PO na Magistráte mesta 

Košice.  
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p. Bodnár, riaditeľ OR HaZZ: Požiarnobezpečnostná správa za rok 2014 je spracovaná 

v písomnej podobe a v prípade záujmu zo strany starostov, vie ju im doručiť na email 

alebo poštou. V rámci témy sa skôr venoval požiarom, ktoré sa stali už v tomto roku. 

Dodal, že za prvý štvrťrok 2015 mali na OR Hasičského zboru 191 výjazdov 

k požiarom, 100 výjazdov k rôznym technickým zásahom, 40 výjazdov k dopravným 

nehodám, 36 výjazdov k likvidácii nebezpečných látok.  

 V rámci bodu, ktorý je zameraný aj na parkovanie a rešpektovanie žltých čiar uviedol, 

že od posledného stretnutia, ktoré bolo na tejto pôde v marci hovorili, že prejazdnosť 

komunikácii pre hasičskú a záchrannú techniku je vecou obce. Z jeho strany bolo 

navrhnuté, že ak starosta z jednotlivej mestskej časti (MČ) označí kritické miesta, sú 

nápomocní a ochotní si tieto miesta v rámci MČ prejsť a navrhnú riešenie. K dnešnému 

dňu v tejto veci spolupracovali s MČ Juh a z ich strany boli vykonané výjazdy. 

Skonštatoval, že sa vyskytli rôzne veci, ktoré nie vždy súviseli len s dodržiavaním troch 

metrov.  

Každá MČ má svoje špecifické problémy, preto ešte raz zopakoval svoj návrh pomocný, 

aby sa spojili, t.j. zo strany hasičov budú k dispozícii pre starostu jeho ľudia, starosta 

zabezpečí svojich pracovníkov, prizvú zástupcov z Mestskej polície a spoločne kritické 

miesta zhodnotia, prejdú ich. A ak budú miesta zmapované, následne môžu pristúpiť 

k riešeniu. Prejazdnosť sídlisk, resp. ich neprejazdnosť je spôsobená iba niekoľkými 

autmi na niektorých miestach. Nie je to tak, ako o tom hovorili naposledy, že budú 

musieť odťahovať až 1000 áut. Existujú kritické miesta, ktoré je potrebné vytipovať 

a v nich situáciu riešiť. Vodorovné značenie žltých čiar je dobrá vec, musia sa 

rešpektovať, ale podotkol, že ich doterajšie značenie sa nerobilo z podnetu alebo pre 

potreby Hasičského a záchranného zboru.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu. Návrh zo strany riaditeľa OR HaZZ by sa dal 

realizovať tak, že jednotlivý starostovia sa priamo dohodnú individuálne so zástupcom 

OR HaZZ, zvolajú pracovné rokovanie s výjazdmi do mestskej časti za účasti zástupcov 

Okresného riaditeľstva HaZZ, štátnej polície, aby sa najhoršie úseky spoločne 

vyšpecifikovali spoločne so zástupcami MČ. Opýtal sa, na koho sa majú starostovia 

kontaktovať.  

 

p. Bodnár, riaditeľ OR HaZZ: Požiadavky je potrebné zasielať priamo na neho.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Žlté čiary sa musia rešpektovať. Bolo tu 

konštatované, že sa tak nerobí. Opýtal sa, čo má policajný zbor, mestská polícia 

v rukách, aby vedela dosiahnuť rešpekt. 

 

p. Bodnár, riaditeľ OR HaZZ: Skôr by na túto otázku mali odpovedať zástupcovia 

z policajného zboru a podať výklad. Druhá vec je, kto môže čiary maľovať. 

 

p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Uviedol, že na jeho sídlisku je situácia 

zložitá a určite požiada o pomoc a spoluprácu zástupcov OR Hasičského a záchranného 

zboru. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Potvrdil, čo hovoril p. riaditeľ Bodnár, že sa uskutočnilo 

stretnutie so zástupcami OR HaZZ. Výstup je taký, že bolo daných niekoľko 

problémových miest, čo sa týka prejazdnosti techniky, je to zmapované a teraz sa 

hľadajú riešenia, čo sa dá robiť. Podľa jeho názoru sú niektoré veľmi ťažko riešiteľné,  
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napr. Paulínyho ulica. Ďalej postupoval tak, že sa obrátil na úsek dopravy na Magistráte 

mesta Košice, lebo je potrebná spoločná spolupráca riešenia zmeny dopravy – značenia.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa p. Hlinku, koho a kto bol pozvaní na pracovné stretnutie? 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Stretnutia sa uskutočnilo za účasti zástupcov Hasičského 

a záchranného zboru, zástupcu z magistrátu – odbor dopravy a zástupcov Mestskej 

polície.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Možno by mali doplniť a pozvať, ak je to potrebné aj zástupcov 

Krajského dopravného inšpektorátu. 

 Ukončil rozpravu a predniesol návrh na uznesenie: „Rada starostov v Košiciach 

odporúča starostom jednotlivých mestských častí, aby na svojej úrovni zvolali 

rokovania za účasti zástupcov Okresného hasičského zboru, Krajského dopravného 

inšpektorátu, Mestskej polície Košice a Magistrátu mesta Košice z referátu dopravy, za 

účelom riešenia kritických úsekov v oblasti dopravy v jednotlivých MČ.“ 

 

Hlasovanie č. 2 - za: 20, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené.  

 Poďakoval sa p. riaditeľovi Jozefovi Bodnárovi z OR HaZZ za účasť na rokovaní. 

 

p. Bodnár, riaditeľ OR HaZZ: Všetkých srdečne pozval na Oslavy hasičov, ktoré sa budú 

konať 7. mája 2015 so začiatkom od 11.30 pri OC Optima. 

- - - 

Bod č. 2 

Prerokované materiály 2. Mestskej rady v Košiciach dňa 30.03.2015 

 

p. Jakubov, predseda RS: Na predchádzajúcej Rade starostov bolo zo strany predsedu Rady 

seniorov p. Ďurišina odprezentované podujatie, ktoré budú organizovať a príprava si 

vyžaduje aj spoluprácu s jednotlivými MČ. Starostovia boli oslovení s požiadavkou 

o podporu pri zabezpečení trojgeneračných rodinných družstiev. Harmonogram 

podujatia bol starostom zaslaný prostredníctvom emailu. 

 Ďalej informoval o plnení uznesenia č. 7 Rady starostov „Nelegálne osady 

v Košiciach“. V zmysle uznesenia bolo zvolané rokovanie z úrovne námestníčky 

primátora p. Renáty Lenártovej a uskutočnilo sa 10. apríla za prítomnosti starostov 

nasledovne: p. Adriana Balogová, p. Lenka Kovačevičová, p. Cyril Betuš, p. Marek 

Kažimír, p. Marcel Šaňa, p. Ján Jakubov, ďalej vedúca sociálneho referátu p. Eva 

Dudová a  vedúci referátu CO, BOZP a PO p. Peter Ferjenčík. V rámci stretnutia boli 

prijaté isté závery a p. Cyril Betuš navrhol, aby sa určili základné body, od čoho by sa 

mali odvíjať ďalšie rokovania. Boli stanovené nasledovné témy:  Kontajnerová turistika; 

Investície do sociálneho bývania; Ako riešiť odpad, ktorý vzniká po občanoch; Otázka 

vzdelávania a výchovy Rómskych detí; Riešenie - neriešenie trvalého pobytu; 

Vytváranie a pokračovanie vo vzniku komunitných centier. Opýtal sa starostov, či  

okrem spomenutých starostov, ktorí sú už členmi pracovnej skupiny, majú byť aj ďalší. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Informoval, že 22.4.2015 sa uskutoční inšpekčné 

stretnutie v jeho MČ na územie, ktoré sa začína tvoriť.  
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p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Z ich úrovne oslovili vlastníka pozemku, ktorý sa 

nachádza v MČ Sever, lebo na ňom začínajú vznikať chatrče a 25.4.2015 v spolupráci 

s Kositom, ktorý dodá kontajnery, uskutoční sa brigáda.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Opýtal sa, či by bolo možné prijať mestský 

zákon, ktorý by hovoril o želanom vzhľade súkromných a verejných nehnuteľností. Je 

to téma celomestského charakteru a podľa jeho názoru, každé mesto by si malo vytvoriť 

svoje pravidlá hry v nadväznosti na schválený územný plán mesta. Ak by sa to podarilo, 

mať taký zákon, myslí si, že každý vlastník nehnuteľnosti by čelil dôsledkom vzhľadom 

na stav, ktorý by vznikol na jeho nehnuteľnosti. Má taký poznatok, že partnerské mesto 

mesta Košice má a riadi sa niečím podobným.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Stavebný zákon na to pamätá a je to vecou stavebného úradu. Tejto 

myšlienke sa môžu venovať neskôr. Navrhol pokračovať prerokovaním bodu č. 2 

a zároveň privítal na rokovaní RS vedenie mesta, a to námestníčku primátora p. Renátu 

Lenártovú a riaditeľa magistrátu p. Pavla Lazúra.  

 

p. Lenártová, námestníčka primátora: Informovala starostov o zrealizovaní pracovného 

stretnutia v zmysle uznesenia č. 7 zo dňa 17.03.2015 Rady starostov. Na pracovnom 

stretnutí sa za prítomností predsedu Rady starostov a starostov dotknutých MČ, v 

ktorých nelegálne osady sa nachádzajú si dohodli postup, určili si priority, akčný plán a 

dohodli sa, že v každej časti uskutočnia stretnutie priamo na tvare miesta so všetkými 

dotknutými úradmi. 

   

p. Jakubov, predseda RS: K prerokovanému bodu „Materiály prerokované na Mestskej rade 

v Košiciach dňa 30.3.2015“, ktoré budú predmetom rokovania najbližšieho rokovania 

mestského zastupiteľstva, otvoril rozpravu. 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Uviedol, že veľmi ťažko sa mu orientuje 

v zaslaných materiáloch prostredníctvom odkazu na link. Opýtal sa preto, či mestská 

rada prerokovávala aj otázku prevodu nehnuteľnosti budovy požiarnej zbrojnice z mesta 

na MČ Kavečany. 

 

p. Lenártová, námestníčka primátora: Na poslednej mestskej rade takýto bod nebol 

prerokovávaný.  

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Ide o dlhoročný problém, kedy sa mesto od začiatku snaží to dať na 

MČ Kavečany, ale bývalý starosta zakaždým sabotoval prideliť súpisné číslo. Ak má 

správne poznatky, tak materiál prešiel majetkovou komisiou. Mesto nemá v tejto veci 

problém. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Dodal, že ak si pozrel pozvánku na najbližšie rokovanie MZ, tak 

v programe takýto bod zaradený nie je. 

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Požiadal o informáciu, aký bude postup na samotnom 

rokovaní MZ ohľadne zaradenia bodov, o ktorých elektronickou formou žiadali 

kolegovia poslanci – istá skupina poslancov. 
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p. Lenártová, námestníčka primátora: Na žiadosť poslancov o zaradenie materiálov na 

rokovanie MZ bolo všetkým poslancom odpovedané z úrovne odborných referátov 

MMK, prečo materiály nebudú na rokovanie MZ zaradené. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa starostov, či sú pripomienky k programu rokovania 

mestského zastupiteľstva a k prerokovaným materiálom mestskej rady. Nikto sa 

neprihlásil, rozpravu uzavrel a predniesol návrh na uznesenie: „Rada starostov 

v Košiciach berie na vedomie prerokované materiály 2. Mestskej rady v Košiciach, 

ktoré budú predložené na III. rokovanie Mestského zastupiteľstva v Košiciach dňa 

27.04.2015.“ 

 

Hlasovanie č. 3 - za: 20, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené.  

 Poďakoval sa vedeniu mesta za účasť na rokovaní a zaželal im príjemný pracovný deň. 

- - - 

 

Bod č. 3 

Ústna informácia starostov jednotlivých MČ o možnostiach a skúsenostiach riešenia 

parkovania a prejazdnosti komunikácií 

 

p. Jakubov, predseda RS: V zmysle schváleného uznesenia č. 4 zo dňa 17.03.2015 Rady 

starostov v Košiciach je tento bod programu rokovania zaradený. Požiadal starostov, 

hlavne veľkých mestských častí, aby sa vyjadrili, ako riešia vo svojej MČ problémy s 

dopravou. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Skúsenosti. V jeho MČ došli do situácie, kedy 

na cestách II. triedy parkujú v strede komunikácie autá. Zmapované sú tri miesta 

a mestská polícia chodí okolo toho so zavretými očami. Ide tu o jasné porušenie 

cestného zákona. Ďalej má informácie o tom, že autá prechádzajú po chodníkoch za 

obytnými domami, aby sa dostali a mohli zaparkovať. Z mestskej polície majú 

potvrdenú situáciu, že pokiaľ auto nechá 1,5 metra voľného priestoru na chodníku, 

neporušuje cestný zákon. To, čo môže mestská polícia vzhľadom na svoje kompetencie 

riešiť, bavil sa o tom so zástupcom mestskej polície na KVP, je dosť nejednoznačné. Zo 

strany represie sa s parkovaním na KVP nedeje nič, resp. počas svojho starostovania, 

zatiaľ nedostal takúto správu. Aké je riešenie? Uviedol, že bola schválená Koncepcia 

parkovania, tak zrejme z nej vzíde nejaké riešenie, ale nevie v akom časovom horizonte. 

Dodal, že riešení je niekoľko a v jeho MČ skúsili sformovať pracovnú skupinu tvorenú 

z dobrovoľníkov, ktorí by mali záujem participovať na jednotlivých problémových 

otázkach s tým, že výstupy by mali mať dopad a mali by mať význam pre celé mesto. 

O poznatkoch sa podelia so všetkými. 

 Zaujímal sa a chcel vedieť názor starostov, či môžu a akým spôsobom môžu zmeniť 

biele čiary na žlté pre možnosť prejazdu hasičskej a záchrannej techniky. Ako a čím 

pokryť peniaze, ktoré sú určené na biele vodorovné značenie.  

 

p. Šimková, starostka MČ Košice – Myslava: Informovala o krokoch, ktoré vo svojej MČ 

zrealizovali v danej veci. Samozrejme parkovanie v jej MČ nemôže porovnávať 

s veľkou MČ, u nich to je oveľa jednoduchšie, ale tiež sa nájde zopár takých, ktorí 

porušujú vyhlášku. Komunikovala so šéfom mestskej polície a prešli si spolu kritické 

miesta. Dohodli sa, že formou papierikov, na ktorých bude určitý text, ktorý bude 
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pripravený MP, budú „problémových“ vodičov upozorňovať a lístky sa im dajú za 

stierač. Bude sa viesť evidencia, aby vedeli o koho konkrétne ide a ak vodič opakovane 

urobí porušenie, aj napr. po 5-krát, čo dostane upozorňujúci lístoček, tak následne 

uvidia, či auto odtiahnu alebo nasadia papuču. Zastáva názor, že vodiči, ktorí parkujú 

nie v súlade so zákonom, resp. vyhláškou, tak je na nich, ako na obci, či využijú a budú 

používať tie možnosti, ktoré majú alebo nie.  

 

p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Situácia s parkovaním v jeho MČ je 

pravdepodobne každému známa, t.j. dôsledky bytovej výstavby. Momentálne im chýba 

3,5 tis. parkovacích miest. Vodiči nerešpektujú nič, nikoho a už ani seba. Preto všetko je 

priamo závislé od výstavby parkovacích miest, ale je tu fakt, že pozemky v jeho MČ sú 

nevysporiadané. Ďalším faktorom ku zhoršeniu situácie sú vozidlá nad 3,5 tony. 

Vyhláška sa zmenila a vozidlá sa vrátili späť, teda parkujú pred blokmi. Nastala 

neriešiteľná situácia. Východisko. Ich situáciu sa podarí vyriešiť, ak sa vybudujú 

provizórne parkovacie plochy, ktoré oplotia a vozidlá 3,5 t. budú parkovať tam 

a uvoľnia sa vnútroblokové parkovacie miesta pre osobné motorové vozidlá. Obyvatelia 

sídliska nechcú parkovacie a ani garážové domy, občania chcú parkovať zadarmo. 

Každopádne je potrebné sa pustiť do Koncepcie parkovania a začať ju realizovať. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Parkovací dom pri Steel aréne je prázdny, nevyužívajú 

ho ani podnikateľské subjekty, ktoré v okolí majú svoje firmy. A preto, pokiaľ 

Koncepcia rozvoja dopravy a platenia parkovania v meste nebude vykonávaná rozumne 

a zmysluplne, tak si nepomôžu a nepohnú sa v riešení problému ďalej.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Ako starosta MČ Košice – Západ sa podelil o svoje pracovné 

postupy, resp. praktiky. Uviedol, že 2x v mesiaci sa stretáva s veliteľom MP Západ. 

Situáciu s parkovaním majú zmapovanú. Prvý problém je taký, že v niektorých 

lokalitách je nedostatok parkovacích miest pre jeho občanov. Druhý problém je taký, že 

parkovacie miesta sú permanentne obsadzované nie obyvateľmi sídliska, ale 

návštevníkmi alebo klientmi, ako napr. pri Fakultnej nemocnici L. Paustera na Tr. SNP. 

Tretí problém je, že približne 50 vrakov zaberá parkovacie miesto. Menším problémom 

je prejazdnosť komunikácii, je to iba zriedka.  

Pri riešení odstránenia vrakov postupovali tak, že bolo zvolané stretnutie za účasti 

zástupcov MP Západ, Okresného úradu, ktorý má určité možnosti a kompetenciu ako 

štátny orgán, ktorý môže vraky odstrániť. Vyvíjajú na nich tlak a dohodli si postup, ako 

bude Okresný úrad vyzývať ľudí, majiteľov vrakov. 

Pri riešení problému so zaberaním parkovacích miest nie občanmi MČ, zvolali stretnutie 

s občanmi. Sú dve možnosti, buď dotknutí občania v lokalitách, ktorej sa to týka, budú 

parkovať cez rezidentné karty, budú uprednostňovaní, čo je aj v súlade s Koncepciou 

dopravy, čo má pozitívny ohlas od občanov. Skonštatoval, že ak tak nebudú postupovať, 

žiadny orgán v SR nemôže vykázať z verejného parkovacieho miesta vozidlo, aj keď 

má inú ŠPZ, ako mesto Košice. Dodal, že rezidentské karty budú za určitý poplatok.   

Činnosť Mestskej polície Košice. Zásah MP je minimálne možný všade tam, kde je 

zákaz parkovania. Taktiež je v jeho MČ problém s vodičmi, ktorí parkujú na 

chodníkoch. Mestská polícia rozdáva papuče, pokuty. Do budúcna je dôležité, ako bude 

predložené spoločnosťou EEI riešenie parkovania v meste. Majú termín do júna 2015. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Požiadal o pomoc starostov, ako môže schválené 

finančné prostriedky v rozpočte na biele vodorovné čiary zameniť, resp. použiť na žlté. 

O čo sa môže oprieť, aby tak mohol urobiť.  
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 Podľa jeho názoru, problémom pri parkovaní je to, že sa obchádza hlavný problém, 

ktorý predstavuje úlohu samosprávy v parkovaní. Hovorili o tom už aj na minulom 

rokovaní MZ s p. Kažimírom, starostom MČ Krásna. Spomínali zákon č. 369, ktorý 

hovorí o tom, čo má samospráva robiť pri vnútorných komunikáciách, do ktorých patrí 

aj parkovanie. Osobne je presvedčený, že samospráva nemá financovať parkovanie. 

Samospráva má vytvárať podmienky preto, aby to parkovanie bolo pre všetkých 

občanov v danej lokalite také, aké si so svojimi možnosťami vedia zabezpečiť. Vidí, 

ako občania už priamo atakujú samosprávu, aby riešila problém s parkovaním. Občania 

to tak vnímajú. A práve tu je potrebná veľká osveta k občanom aj z právnej stránky, 

hovoriť im, že problém s parkovaním nie je problémom samosprávy, ale každého 

jedného vlastníka auta, ktorý sa žiaľ okrem kúpy a udržiavania svojho autá, nechce 

podieľať na inom probléme. S autom je to tak, že si ho majiteľ nevie zobrať domov. Tu 

musí samospráva vyvíjať a musí pokračovať v informovanosti, že problém 

s parkovaním je problémom hlavne občanov - majiteľov áut. Trúfa si povedať, že 

Koncepcia hovorí o zmapovaní súčasného stavu s parkovaním a na tento stav sa reaguje. 

Nenašiel však v nej ani zmienku o tom, nakoľko Koncepcia rieši stav s parkovaním na 

niekoľko rokov dopredu. V súčasnosti mu chýba a je potrebné, aby aj legislatívnym 

procesom mali čosi spôsobiť, aby každý, kto si plánuje kúpiť auto, že toto sú pravidlá 

hry a musí s nimi počítať a vedieť, čo ho čaká. Preto z legislatívnej stránky by mali 

začať riešiť dve veci, a to po prvé - pokúsiť sa ako samospráva vytvárať tie 

najoptimalnejšie podmienky pre občana, aby mal kde auto nechať. Po druhé – začať 

reálne kroky preto, aby každý občan s kúpou autá v tejto krajine vedel, že okrem toho, 

že bude musieť s autom chodiť na servisné prehliadky, atď., že ďalšie náklady, ktoré ho 

budú čakať, budú súvisieť s parkovaním auta.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Uviedol, že je tu istý problém, ktorý sa priamo dotýka časti Starého 

Mesta, Juhu, Severu a Západu. Okrem problémov, že občania Košíc si kupujú autá, je 

nedostatok parkovacích miest, tak ako spomínal, parkovacie miesta zaberajú iní občania 

Slovenska. Preto musia svojho občana chrániť a tiež aj územie, lebo počas dňa, nie 

Košičania, a predstavuje to vysoké percento, obsadzujú parkovacie miesta. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Spomenul, že takmer všetci starostovia boli 

členmi skupiny, kde česká firma hovorila o Koncepcii dopravy v meste Košice a temer 

všetci na tom stretnutí hovorili, že kvórom problému, ktorý majú riešiť, je mestská 

hromadná doprava v meste. Napriek tomu, v zápisnici z tohto stretnutia, to nebolo nikde 

spomenuté a musel žiadať, aby sa doplnilo to o čom hovorili, t.j. mestská hromadná 

doprava (MHD). V rámci mestskej hromadnej dopravy sú aj tzv. satelitné – odstavné 

parkovacie miesta a ľudia prichádzajúci do nášho mesta, aby si mohli auto tam 

bezpečne nechať. Bezpečne znamená, že budú mať neustálu informáciu o svojom aute, 

v akom je stave, napr. prostredníctvom web kamery, ktorá by tam bola umiestnená. 

 Ďalší problém. Príde k nám objednaná pracovná skupina za istý objem peňazí, ale 

nerieši to, čo je naozaj problém, len ako keby nám stačilo pozhŕňať údaje a na základe 

nich niečo napísať na 100 stránkový dokument, ktorý nikto nikdy nečíta.  

 Ďalšia vec, ktorá ich čaká a spoločne s p. starostkou Šimkovou o tom hovorili, že pri 

prirodzenom rozrastaní mesta, pri rozvíjajúcej sa výstavbe sa neuvažuje ako dopravne 

sa zaťažia cestné komunikácie. Je to obrovský nedostatok mesta a nedá sa riešiť 

parkovanie v meste bez toho, aby sa veľmi vážne nepozreli na spomínané oblasti. Aj 

firmám, ktoré robia pre naše mesto Koncepciu, musia povedať, že potrebujeme nielen 

MHD, ale všetky rozvojové oblasti, ktoré v meste sú, napojiť na stavajúce komunikácie 

tak, aby nedošlo k ich zahlteniu. Je presvedčený, že ak sa do novej časti v Myslave 
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nasťahuje 15 tis. obyvateľov a budú do mesta prechádzať cez Ipeľskú ulicu ku fakultnej 

nemocnici, tak vznikne zápcha a autá budú stáť až na sídl. KVP pri benzínovej pumpe. 

Už teraz sú tam zápchy.  

 Ešte raz povedal, aby sa oslovila skupina ľudí, ktorí boli mestom najatí, aby riešila 

MHD, ako najhlavnejší problém, ďalej satelitné parkovacie miesta, rozvoj mesta 

a vplyv na dopravu. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Poznamenal, že v čase, kedy pôsobil na meste vo funkcii 

námestníka, veľmi tvrdo presadzoval nový Územný plán zóny (ÚPZ) mesta Košice, 

pretože všetky dielčie zmeny ÚPZ riešia len danú lokalitu a napojenie na lokalitu, ale 

nový Územný plán zóny má za povinnosť riešiť aj dopravný generel.  

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Reagoval na p. starostu Halenára. Uviedol,  že nie 

je nutné meniť rozpočet kvôli kresleniu bielych čiar na žlté.  

Vykonanie zmien dopravného značenia. Na magistráte je vo štvrtok dopravný dispečing 

a každú zmenu dopravného značenia treba predniesť a odsúhlasiť na spomínanom 

dispečingu. Otázka bude, kto je správcom komunikácie a ak to bude MČ, ta môže 

osadiť a maľovať dopravné značenie, vždy ale so súhlasom dopravného inšpektorátu, 

ktorí sa aj zúčastňujú dispečingu na magistráte.  

O momente, že samospráva nemá budovať parkoviska, s tým názorom súhlasí, ale 

uviedol, že samospráva má vytvárať podmienky, tzn. má byť regulátorom týchto 

vzťahov. Samospráva a ani zákon o obecnom zriadení nenúti v MČ na KVP alebo 

v Krásnej stavať potraviny. Zákon ale hovorí, že samospráva má vytvárať podmienky 

pre zásobovanie obyvateľov. Dodal, že ak sa na Sídl. Ťahanovce majú postaviť 

záchytné parkoviská, nevyhnú sa tomu, aby nebolo dané platené parkovanie v celom 

meste. Následne sa môžu baviť o dopravnom genereli, o priorite MHD, keď budú 

samostatné jazdné pruhy, po ktorých budú jazdiť len vozidlá MHD a ostatným vozidlá 

napr. z MČ KVP, Krásna, atď., ostane jeden jazdný pruh a do mesta sa budú presúvať 

hodinu, pritom autobusom to bude trvať len napr. 10 minút. Plus, ak za parkovanie 

v centre mesta alebo na Terase bude parkovné v takej čiastke, že si vodič osobného 

motorového vozidlá povie, že sa mu to neoplatí, zaparkuje svoje vozidlo na záchytnom 

parkovisku a do mesta sa presunie napr. električkou. A ak to tak nebude, tak nastane už 

spomínaný stav – mesto bude upchaté.  

 

p. Šimková, starostka MČ Košice – Myslava: V súvislosti, o čom hovoril p. Halenár, 

požiadala starostov o radu. S novou obytnou časťou v jej MČ, t.j. NA KOPE, vzniká 

problém. Uviedla, že spomínaná lokalita je úplne mimo Myslavy. Pôvodne táto lokalita 

mala byť prepojená so Sídl. KVP, ale akýmsi nedopatrením sa tak neuskutočnilo. 

Momentálne ma na stole požiadavku na zmenu územného plánu a zaradenie ďalšej časti 

do výstavby. Dnes sú k dispozícii dve úzke cesty. Na jednej z nich je zákaz vjazdu 

nákladným motorovým vozidlám a druhá je preťažená tak, že situácia je už dnes 

katastrofálna. Konkrétne je to samotná KOPA a výjazd na hlavnú cestu do Myslavy na 

Myslavskú ulicu. Požiadala starostov o radu, že ak má podať kompetentné stanovisko za 

MČ Myslava k otvoreniu novej výstavby, potrebovala by k tomu analýzu dopravnej 

situácie aká v súčasnosti je, a aká bude, keď sa otvorí ďalšia časť. Koho má o to 

požiadať, na koho sa obrátiť, aby záujemcom mohla zdôvodniť, že pokiaľ nebude 

vyriešená dopravná situácia, nie je možné zrealizovať zmenu územného plánu.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Stanovisko, ktoré je potrebné z MČ, nech nie je kladné, ale nech je 

stanovisko také, aby žiadalo materiál doplniť o expertízny posudok, ktorý zdokumentuje 
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súčasný stav dopravy a priepustnosť komunikácii vzhľadom na zaťaženosť podľa 

normy príslušného počtu rodinných domov alebo bytov, ktoré sú tam. Tá norma niečo 

hovorí a niečo hovorí o tom, keď to bude zaťažené na dostavbu daného stavu. A tak sa 

zistí, aká je priepustnosť komunikácii. Je potrebné zmapovať nielen cestu, ktorá sa 

napája na Myslavskú, ale aj ďalšie. Príkladom sú Ťahanovce, kde je žiaľ tiež iba jedna 

zberná komunikácia, na ktorú sú napájané všetky ulice spomedzi blokov.  

 

p. Šimková, starostka MČ Košice – Myslava: Opýtala sa, že od koho má žiadať vypracovanie 

expertízneho posudku.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa, kto podal žiadosť o vyjadrenie sa MČ.  

 

p. Šimková, starostka MČ Košice – Myslava: Ide o skupinu. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Odpovedal, že tá konkrétna spoločnosť, developer si to musí dať 

spracovať a predložiť MČ. Tiež je vhodné celú situáciu prekonzultovať a poradiť sa 

s referátom Útvaru hlavného architekta na magistráte, s Ing. Kolesárovou, ktorá rieši 

dopravu. 

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Momentálne rieši v jeho MČ problém 

s komunikáciou, ktorá je vstupnou bránou mesta z východnej časti, štátna cesta I/50 

Herľanská. V tejto súvislosti by bol rád, keby vznikla, resp. by bolo vhodné, keby mesto 

Košice, Košický samosprávny kraj a Slovenská správa ciest začali spolupracovať, 

nemusí sa vyvárať pracovná skupina, ale aby spolu komunikovali hlavne o tom, ako 

čerpať európske peniaze na riešenie dopravného problému. Dodal, že už tri mesiace 

lieta medzi vyššie spomenutými inštitúciami a jedine, čo sa mu podarilo zistiť, že v roku 

2014 Slovenská správa ciest sa uchádzala o euro fondy vo výške 35 mil. eur na opravu 

úseku cesty I/50 od Rožňavy až po Vyšné Nemecké. Mesto tak mohlo z týchto peňazí 

vykryť aj problémy na ceste Košice východ, mohlo urobiť aj odbočovací pruh do 

Košickej Novej Vsi a rozšíriť celý koridor cesty. Je v tom riadne „Kocúrkovo“, lebo 

Slovenská správa ciest vlastí iba teleso cesty a ich absolútne nezaujímajú rigoly, 

chodníky, svetelné signalizácie a ani dopravné značenie. Žiaľ, peniaze ušli a štát to 

mohol urobiť. Určite je potrebná zmena a zmena, aby nastala hlavne v spolupráci 

a komunikácii medzi spomenutými inštitúciami. 

 

p. Mikluš, starosta MČ Košice – Vyšné Opátske: Dodal, že nie je celkom pravda, čo sa 

hovorí, že je potrebné dopredu hovoriť o tom, čo sa týka výstavby nových obytných 

súborov a dopravného napojenia na komunikácie. Hovoril o obytnom súbore 

PANORÁMA, kde súčasťou jej výstavby bolo aj dopravné napojenie na cestu I/50. Po 

výjazd zo Zdoby je to Herľanská, dole od výjazdu to je Sečovská. Uviedol, že je tam 

katastrofická dopravná situácia hlavne v špičke. Svoju diskusiu začal tým, že na 

začiatku výstavby bol vypracovaný projekt napojenia, ale podľa jeho názoru sa hľadali 

všetky možnosti ako to nezrealizovať, ako zrealizovať. Kruhový objazd nemohol byť, 

kvôli stiesneným podmienkam a ani svetelná signalizácia tam byť nemohla, lebo by 

kolabovala doprava. Nemyslí si, že argumenty boli správne, lebo bezpečnosť by mala 

byť na prvom mieste, a nedá mu, aby nespomenul zahraničie, napr. Švajčiarsko, kde je 

kruhový objazd na kruhovom objazde, nezmestí sa tam pomaly ani kamión, ale všetci to 

rešpektujú. Zdedil niečo po svojich predchodcoch a teraz je bezradný. V novej lokalite 

už býva 1000 ľudí, sú to mladí ľudia v produktívnom veku, ktorí majú minimálne jedno 

auto. Dodal, že kvôli problému v ľavotočivom odbočovaní sa vyhovárajú kompetentní, 
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že kvôli tomu tam nemôžu chodiť autobusy, atď. Developer je už dávno preč 

a nezaujíma ho už PANORÁMA. A teraz čo so situáciou, ktorá nastala, ako ju vie 

riešiť? A tiež pozná situáciu, ktorú opísal jeho kolega p. Lesňák, neustály pohyb medzi 

inštitúciami a výsledok nie je žiadny.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Uviedol, že v tejto debate mu chýba, že to, 

o čom hovoril starosta p. Lesňák, čo je veľmi vážna vec, tak si myslí, že odborné útvary 

na magistráte si majú urobiť minimálne veľkú poznámku o tom.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Z rokovaní Rady starostov sa robí záznam, preto sa všetko tu hovorí 

na mikrofón. Bude to postúpené ďalej. 

 

p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Drží kolegovi p. Lesňákovi palce v jeho 

činnosti a zároveň dodala, že ona chodí na Slovenskú správu ciest už 13 rokov. Tiež 

cesta I/68 v južnej časti mesta, asi nepotrebuje viac povedať. Jedna jediná cesta 

prístupová do Košíc cez obec Šebastovce. Obchvat v nedohľadne, ich návrhy 

odignorované počnúc ministerstvom a končiac v MČ. A zo strany starostu p. Halenára 

bolo dobre povedané, že tie slová, ich slová, by mali padnúť niekde na úrodnú pôdu, 

pretože dopravná situácia začne byť v meste neúnosná. Neúnosná už je aj teraz, hlavne 

na ceste I/68, nielen z hľadiska Šebastoviec, ale aj z hľadiska celého mesta. Určite by to 

potvrdil aj p. starosta z Barce. Dodala, že nemá logiku, lebo neriešia veci v koncepcii, 

aby to pomohlo mestu, lebo ničia sa cesty všade. Tiež samotná bezpečnosť na chodníku 

v MČ Šebastovce je nepostačujúca.  

 Ku samotnému parkovaniu uviedla, že nedajú sa porovnať situácie s parkovaním 

v samotným MČ, každá je špecifická, ale jeden spoločný menovateľ je ten, že áut menej 

nebude a aj v jej MČ sú rodiny, ktoré vlastnia aj 3 autá, ktoré samozrejme neparkujú vo 

dvore, ale pred bránami. Spôsobujú, napr. pri zimnej údržbe problémy v tom, že bránia 

činnosti traktoru. Do rozhlasu viackrát ohlásia, že bude prebiehať zimná údržba, tak aby 

svoje autá zaparkovali do dvora. Napriek tomu, autá ľudia neodparkujú, nechajú pred 

bránou a potom sa prídu sťažovať, že došlo k poškodeniu vozidla. Preto si myslí, že pri 

parkovaní v meste by sa kompetentní mali riadiť heslom: „Aby viac nekradol, odťať!“ 

Ak policajti budú dávať vodičom pokuty, papuče, odtiahnu vozidlá, viac tam 

nezaparkujú. Pekné slovo na neporiadnych vodičov neplatí ani v Košiciach, ale ani na 

Slovensku. 

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Obrátil sa na p. starostu Šimkovú a poradil jej, aby si 

dala vypracovať expertízny posudok od najväčšieho odborníka na dopravu v Košiciach. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Nielen u neho. Sú k dispozícii aj iné inštitúcie, ktoré sú aj štátne. 

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Osobne si myslí, že samospráva Myslavy a ani mesto 

nemalo súhlasiť s výstavbu lokality NA KOPE, pokiaľ by sa dopravná situácia 

nevyriešila. To isté malo byť aj pri obytnej časti PANORÁMA.  

 Informoval starostov o jednej skutočnosti, ktorá sa v mesiaci máj stane v jeho MČ časti, 

ale bude sa dotýkať všetkých. Momentálne prebiehajú inštalácie semafora, ktorý bude 

umiestnený na komunikácii Košice - Šaca. Požiadal kolegov starostov o osvetu, aby sa 

čo najviac občanov, ktorí sú zamestnaní v U.S.Steel, aby sa o tom dozvedeli. Obáva sa 

toho, že veľa vodičov chodí dennodenne, prechádza cez Pereš, ale jazdia po pamäti a ak 

sa semafor v máji spustí, aby sa nestali dopravné nehody kvôli tomu, že semafor si 

nevšimnú.  
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p. Jakubov, predseda RS: Obrátil sa na starostku z Myslavy p. Šimkovú. Uviedol, že nie obec 

je povinná dať spracovať, ale developer, resp. žiadateľ. On si vyberie, komu tu štúdiu dá 

spracovať.  

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Obytný komplex Anička. Uviedol, že stanovisko MČ k 

projektu bolo veľmi záporné, ale žiaľ ich záporné stanovisko pri stavebnom konaní 

nemá takú váhu, ako je potrebné. Je nepostačujúce. Právne sa nemá v zákone o čo MČ 

oprieť a tým je vyjadrenie MČ ako žiadne. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Uviedol, že nesúhlasí s názorom, lebo záleží aj od toho, ako vedia 

ísť do dôsledkov, lebo sú odvolacie a mimo odvolacie konania. Uznáva fakt, že 

postavenie MČ nie je priamo účastnícke. 

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Reagoval na starostu Vyšného Opátskeho p. 

Mikluša, ktorý hovoril o obytnom súbore PANORÁMA. Odporučil mu, aby zvolal 

rokovanie s Krajským dopravným inšpektorátom, prizvať Okresný úrad dopravy, ktorý 

určuje použitie dopravného značenia a dopravných zariadení, t.j. semafor. Získať ich 

vyjadrenie. K zlepšeniu spomínanej dopravnej situácii pomôže len svetelná signalizácia.  

 Doplnil, že Okresný úrad dopravy v sídle kraja rozhoduje o použití, vydá rozhodnutie, 

že sa tam umiestni. Otázka je, kto robí projekt, mal by to byť vlastník a správca 

komunikácie a aj zaplatiť. V danej situácii ide o komunikáciu I/50, s ktorou mesto 

Košice nemá nič spoločné a má sa o to postarať štát. Tiež ide aj o komunikáciu I/68. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Obrátil sa na starostu p. Mikluša, aby v stavebnom povolení, ktoré 

bolo vydané na lokalitu PANORÁMA si preveril stanovené podmienky a stanoviská, či 

developer nezabudol dobudovať dopravnú infraštruktúru. Spomína si, že v rámci druhej, 

resp. tretej etapy malo byť dopravné napojenie dobudované. Ak áno, tak tlačiť na 

developera cez stavebný úrad, ktorý vydal povolenie, či už to bol špecializovaný SÚ, 

odbor doprava alebo všeobecný SÚ a minimálne dať developerovi do pozornosti, že to 

má dobudovať. Pritlačiť na neho, lebo v meste má a chce realizovať aj ďalšie výstavby. 

 

p. Mikluš, starosta MČ Košice – Vyšné Opátske: Uviedol, že dopravný projekt vypracovaný 

bol, akurát nebol schválený. Bol pripravovaný na svetelnú križovatku a problémom bolo 

to, že ťažké motorové vozidlá, keďže ide o komunikáciu triedy I, v zimných mesiacoch 

by sa kĺzali, križovali, lebo je tam mierny kopček. Nerozumie však tomu, prečo nikoho 

nenapadlo, aby semafor počas roka fungoval, do telesa komunikácie by sa zabudovalo 

teplotné čidlo a v kritických okamihoch, t.j. v zime pri mrazoch, by sa to vyplo, semafor 

by nefungoval. Skonštatoval, že žiaľ, v tomto prípade sa to odignorovalo. 

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Uviedol, že aj pri výstavbe Auparku mal byť 

zrealizovaný podjazd. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Nesúhlasil s tým, lebo boli dané dve, resp. tri alternatívy. Robilo sa 

výberové konanie, bolo to ešte za primátorovania p. Knapíka. Nebol ešte poslancom 

mesta, ale sledoval výstavbu. Nevie, prečo sa to zmenilo.  

 Vrátil sa k starostom z Vyšného Opátskeho a Košickej Novej Vsi. Uviedol, že si 

spomína na komunikáciu s obyvateľmi a dopravné napojenie malo byť zrealizované 

a možno developer nedotiahol veci, ktoré mal za povinnosť. Určite by si on osobne 



12 
 

preštudoval opätovne vydané stavebné povolenie pre výstavbu obytného súboru 

PANORÁMA.  

 

p. Šimková, starostka MČ Košice – Myslava: Skonštatovala, že starostovia majú veľa 

problémov, hovoria tu o nich. Bola by rada, keby odborné referáty na magistráte sa 

vyjadrili ku konkrétnym problémom, ktoré na RS predniesli a dali starostom stanoviská, 

lebo tu je priestor, kde starostovia môžu vyjadriť svoje problémy. Nebola by rada, aby 

sa stretávali, debatovali by dookola o tom istom a nemali žiadne výstupy. Opýtala sa, či 

je nejaká možnosť, aby starostovia mohli konkrétne definovať svoje  požiadavky 

a dostať na nich aj odpovede, ktoré prirodzene že očakávajú.  

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Reagoval na starostu Vyšné Opátske p. Mikluša. 

Odporučil mu, aby si dal vypracovať znalecký alebo dopravný posudok toho riešenia, 

resp. tých argumentov, ktoré hovoria a kvôli ktorým nie je možné dopravnú situáciu 

riešiť, pretože sú iné a ďalšie možnosti riešenia.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Je to téma, na ktorú môžu veľmi dlho diskutovať. Nakoľko od 

začiatku rokovania bol technikmi avizovaný problém s nahrávaním, počkajú na záznam 

a následne potom môžu prijať, resp. sa stretnúť v užšom kruhu a vyšpecifikovať 

požiadavky na mesto, ktoré môžu od odborných útvarov na magistráte dostať, ako 

výstupy k problémom, ktoré dnes boli prednesené. Opýtal sa starostov, či súhlasia.  

 Zo strany starostov bol daný súhlas, preto ukončil rozpravu s tým, že dodatočne bude 

prijaté uznesenie, návrh uznesenia by dodatočne starostom rozoslal, aby vedeli svoje 

požiadavky schváliť per rollam. 

- - - 

 

Bod č. 4 

Rôzne 

 

p. Jakubov, predseda RS: Nakoľko starosta Pereša p. Karabin kvôli svojim pracovným 

povinnostiam musel z rokovania odísť, predniesol jeho požiadavku, aby na rokovaní RS 

mohol zástupca z firmy GEODETICCA odprezentovať geografický informačný systém 

spoločnosti. Opýtal sa starostov, či súhlasia, aby taká prezentácia sa v rámci rokovania 

RS uskutočnila. Starostovia súhlasili a dohodli sa, že na najbližšom rokovaní RS 

spoločnosť GEODETICCA sa odprezentuje. 

 V súvislosti s požiadavkou starostu Sídl. KVP p. Halenára ohľadne Blšáku, požiadal 

starostu z Juhu, aby podal informáciu, nakoľko samospráva Juh v tejto veci koná. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: V tejto veci konajú v zmysle zákona o meste Košice, 

tzn. správne konanie o uložení pokuty, pretože výzvy neboli akceptované zo strany 

majiteľa, t.j. vlastníka pozemku. Ide o súkromnú firmu CI Regio, voči ktorej je 

spomínané súdne konanie. Rozhodnutie, ktoré bude finálnym produktom správneho 

konania, sa môže očakávať v najbližšom týždni, resp. dvoch týždňov. Dodal, že 

predovšetkým ide o tom, aby sa komunálny odpad vyčistil a ak bude voči tomu 

ústretový a komunálny odpad vyčistený, tak správne konanie bude mať iný záver, ako 

samotná pokuta, ktorá nerieši, ale predstavuje donucovací prostriedok k plneniu 

povinností vlastníka pozemku. Zhrnul, že celá záležitosť je v štádiu konania, ktoré 

ukončené nie je. 
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p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa starostu p. Hlinku, lebo má neoficiálnu informáciu o tom, 

že spoločnosť CI Regio v inej forme spoločnosti pracuje aj na koľajovej doprave a či 

nevyužíva priestory Blšáku na medziskládky. Kým na to povolenie nemá, nesmie to 

robiť, aj keď pozemky sú vo vlastníctve spoločnosti. Požiadal ho o preverenie tejto 

skutočnosti. 

 

p. Brada, starosta MČ Košice – Poľov: Ako už spomínal ohľadne nelegálnej skládky v k. ú. 

Poľov, hromada odpadu z Blšáku, bolo to aj medializované, už v tejto veci koná 

kriminálna polícia. Poznamenal, že ide o firmu UNITRANS, ktorá spolupracuje na 

koľajovom zvršku električkovej trate. Je pravda, že na Blšáku majú urobenú 

medziskládku. Dvaja svedkovia z Poľova autá videli, vedeli ich opísať s tým, že išlo 

o Trebišovskú ŠPZ áut. Osobne nie je za pokutu, ale aby spoločnosť nelegálny odpad, 

ktorý bol vysypaný naložila a umiestnila tam, kam patrí. Dodal, že je pravdou, že firma, 

ktorá mala povolenie a mala vykonať čistenie Blšáku, mala nevyplatené faktúry 

v Kosite a od tej doby nemali možnosť odpad umiestniť z Blšáku v Kosite.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Obrátil sa na starostu z Juhu p. Hlinku s požiadavkou, aby jeho 

zamestnanci zohľadnili pri správnom konaní aj nečinnosť spomínanej spoločnosti.  

 

p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Požiadal o radu kolegov starostov ohľadne jeho 

problému, a to v rámci intravilánu obce, v zastavanej časti, kde má cca 4 hektáre 

súkromných pozemkov typu E, o ktoré sa dlho nikto nestaral, zarástli trávou, pohyb 

divej zveri, čierne skládky, atď. Už teraz vidí, že to bude zdĺhavý proces, do ktorého sa 

pustil, ale ocenil by skúsenosti kolegov.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Áno, už minulosti hovoril, o zriadení nejakej 

platforme na výmenu skúsenosti a témy, o ktorej hovoril aj starosta zo Šace p. Petrík, by 

mohla byť niekde umiestnená, a kto by chcel, tak by vedel reagovať. 

 Ďalej sa opýtal, či by sa dalo zariadiť, aby zvukový záznam z rokovaní RS bol prístupný 

pre členov RS. Napr. na webe mesta tak, aby bol viditeľný len pre členov RS, lebo 

podľa jeho názoru zvukový záznam môže byť niečo iné, ako zápisnica. Privítal by takú 

možnosť. 

 Ku téme daň za psov uviedol, že osobne každému starostovi prepošle email, aby na 

témy, ktoré ma do detailov rozpracované, zareagovali a dali to ako bod rokovania RS 

s odporúčaním pre Mestskú radu. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa prečo na Mestskú radu. Mestská rada je poradným 

orgánom. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Mestská rada by vedela povedať, ktorým 

odborným orgánom to je potrebné zaslať, resp. by to mohla poslať. Forma by sa mohla 

nájsť. Zobral aj takú možnosť, že to bude zaslané na úrad magistrátu, keď to budú 

vedieť vyselektovať, na finančný odbor, životné prostredie.  

 Kancelária prvého kontaktu. Opýtal sa, či by sa nedalo zariadiť, aby každé okienko 

vedelo všetko, lebo sa stáva, že najviac občanov stojí pri prvých dvoch okienkach a pri 

ostatných nie. Myslí si, že nemajú prácu. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Ku Kancelárii prvého kontaktu uviedol, že je to kompetencia mesta 

a nemyslí si, že RS má takú kompetenciu vstupovať do chodu magistrátu. Skôr poslanci 

mesta. Je to jeho názor. 
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p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Ku spomínanej prezentácii spoločnosti 

GEODETICCA povedala informáciu, ktorá je aj pre nových starostov, že v rámci mesta 

existuje GISPLAN, do ktorého ako starostovia majú prístup. Je nápomocný, pomôže 

získať veľa informácii. Prístupové práva je potrebné získať na referáte informatiky na 

magistráte. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Ku výzve z ministerstva hospodárstva ku verejnému osvetleniu, o 

ktorej hovoril p. Lesňák, sa pokúsi získať viac informácii, aby jeho a aj ostatných 

starostov vedel informovať, elektronickou formou. 

 Ďalšie pripomienky zo strany starostov neodzneli a bod ukončil.  

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Jakubov ukončil 3. rokovanie Rady starostov 

v Košiciach a poďakoval sa prítomným starostom za ich účasť a aktivitu. O najbližšom 

termíne rokovania Rady starostov v Košiciach budú informovaní prostredníctvom emailu.  

 

 

 

 

 

 

 

     

   Ing. Ján Jakubov 

 predseda Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa 19.05.2015 

Za správnosť: Blanka Lukáčová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

Ing. Lenka Kovačevičová ................................................... podpísala dňa: 01.06.2015 

 

 

Ing. Viktor Mikluš ….......................................................... podpísal dňa: 01.06.2015 

 



16 
 

Obsah: 

 

1 Úvod rokovania, K programu rokovania 

1 Závery požiarnobezpečnostnej správy za rok 2014 so zameraním na rešpektovanie 

„žltého pásu“ vodičmi mesta 

3 Prerokované materiály 2. Mestskej rady v Košiciach dňa 30.03.2015 

5 Ústna informácia starostov jednotlivých MČ o možnostiach a skúsenostiach riešenia 

parkovania a prejazdnosti komunikácií 

12 Rôzne 

15 Záver rokovania 


